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Dnia 25.11.2024r. 

 

Rada Miejska w Człuchowie 

Radni 

Protokół 

XI  sesja Rady Miejskiej kadencji 2024-2029 w dniu 13 listopada 2024 

Miejsce posiedzenia: sala posiedzeń UM w Człuchowie (pok. 102) 

Obrady rozpoczęto 13 listopada 2024 o godz. 09:00, a zakończono o godz. 10:24 

tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Alicja  Dowksza 

2. Czesław  Drozd 

3. Janina Urszula  Dudek 

4. Michał Piotr Koziełko  

5. Henryk  Krusiński 

6. Małgorzata Anna   Kucharska-Zemke 

7. Robert Mikołaj Lewicki 

8. Grażyna Misztal 

9. Katarzyna Lidia  Muszyńska 

10. Kacper Ochendal 

11. Mariusz  Przyszlak 

12. Andrzej  Suchański 

13. Aurelia Maria Taizari 

14. Urszula Agnieszka  Trzebiatowska 

15. Jerzy  Wołoszyn 

  

  

1. Sprawy regulaminowe 

  

 a) otwarcie obrad i stwierdzenie quorum; 

  

Głosowano w sprawie: 
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Sprawdzenie obecności 

Wyniki głosowania 

OBECNY: 14, NIEOBECNY: 1 

Wyniki imienne: 

OBECNY (14) 

Alicja  Dowksza , Czesław  Drozd , Janina Urszula  Dudek , Henryk  Krusiński , 

Małgorzata Anna   Kucharska-Zemke, Robert Mikołaj Lewicki , Grażyna Misztal , 

Katarzyna Lidia  Muszyńska , Kacper Ochendal, Mariusz  Przyszlak, Andrzej  Suchański 

, Aurelia Maria Taizari , Urszula Agnieszka  Trzebiatowska , Jerzy  Wołoszyn 

NIEOBECNY (1) 

Michał Piotr Koziełko 

  

 b) przyjęcie ewentualnych zmian w porządku obrad 

  

Głosowano w sprawie: 

za przyjęciem porządku obrad XI sesji Rady Miejskiej 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja  Dowksza , Czesław  Drozd , Janina Urszula  Dudek , Henryk  Krusiński , 

Małgorzata Anna   Kucharska-Zemke, Robert Mikołaj Lewicki , Grażyna Misztal , 

Katarzyna Lidia  Muszyńska , Kacper Ochendal, Mariusz  Przyszlak, Andrzej  Suchański 

, Aurelia Maria Taizari , Urszula Agnieszka  Trzebiatowska , Jerzy  Wołoszyn 

NIEOBECNI (1) 

Michał Piotr Koziełko 

  

Głosowano w sprawie: 
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za przyjęciem wniosku w sprawie zdjęcia z porządku obrad pkt 4 podpunkt d, projektu 

uchwały w sprawie przyjęcia "Gminnego programu opieki nad zabytkami Gminy 

Miejskiej Człuchów na lata 2025-2028" 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Alicja  Dowksza , Czesław  Drozd , Henryk  Krusiński , Małgorzata Anna   Kucharska-

Zemke, Robert Mikołaj Lewicki , Grażyna Misztal , Katarzyna Lidia  Muszyńska , Kacper 

Ochendal, Mariusz  Przyszlak, Andrzej  Suchański , Aurelia Maria Taizari , Urszula 

Agnieszka  Trzebiatowska , Jerzy  Wołoszyn 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Janina Urszula  Dudek 

NIEOBECNI (1) 

Michał Piotr Koziełko 

  

 c) przyjęcie protokołu  z obrad   IX i X  sesji Rady Miejskiej. 

  

Głosowano w sprawie: 

za przyjęciem protokołu  z obrad   IX i X  sesji Rady Miejskiej. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja  Dowksza , Czesław  Drozd , Janina Urszula  Dudek , Henryk  Krusiński , 

Małgorzata Anna   Kucharska-Zemke, Robert Mikołaj Lewicki , Grażyna Misztal , 

Katarzyna Lidia  Muszyńska , Kacper Ochendal, Mariusz  Przyszlak, Andrzej  Suchański 

, Aurelia Maria Taizari , Urszula Agnieszka  Trzebiatowska , Jerzy  Wołoszyn 

NIEOBECNI (1) 

Michał Piotr Koziełko 
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2. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z 

wykonania uchwał  Rady. 

  

3. Informacja dotycząca analizy oświadczeń majątkowych za lata 2023 i 2024 . 

  

4. Przedstawienie projektów uchwał, dyskusja i uchwalenie: 

  

 a) w sprawie zmiany  uchwały nr  LIX.465.2023 w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Miejskiej Człuchów na lata 2024-2035 

Opiniują: Komisja Planowania Budżetu i Infrastruktury Miejskiej 

  

Głosowano w sprawie: 

za przyjęciem uchwały w sprawie zmiany  uchwały nr  LIX.465.2023 w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Człuchów na lata 2024-2035 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja  Dowksza , Czesław  Drozd , Janina Urszula  Dudek , Henryk  Krusiński , 

Małgorzata Anna   Kucharska-Zemke, Robert Mikołaj Lewicki , Grażyna Misztal , 

Katarzyna Lidia  Muszyńska , Kacper Ochendal, Mariusz  Przyszlak, Andrzej  Suchański 

, Aurelia Maria Taizari , Urszula Agnieszka  Trzebiatowska , Jerzy  Wołoszyn 

NIEOBECNI (1) 

Michał Piotr Koziełko 

Uchwała nr XI/48/2024 

  

 b) zmieniająca  uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Miejskiej Człuchów na 

2024 rok 

Opiniują: Komisja Planowania Budżetu i Infrastruktury Miejskiej 
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Głosowano w sprawie: 

za przyjęciem uchwały zmieniającej  uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Miejskiej Człuchów na 2024 rok 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja  Dowksza , Czesław  Drozd , Janina Urszula  Dudek , Henryk  Krusiński , 

Małgorzata Anna   Kucharska-Zemke, Robert Mikołaj Lewicki , Grażyna Misztal , 

Katarzyna Lidia  Muszyńska , Kacper Ochendal, Mariusz  Przyszlak, Andrzej  Suchański 

, Aurelia Maria Taizari , Urszula Agnieszka  Trzebiatowska , Jerzy  Wołoszyn 

NIEOBECNI (1) 

Michał Piotr Koziełko 

Uchwała nr XI/49/2024 

  

 c) w sprawie przyjęcia "Programu współpracy Gminy Miejskiej Człuchów z 

organizacjami pozarządowymi na 2025 rok"; 

Opiniują: Komisja Kultury Edukacji i Sportu 

  

Głosowano w sprawie: 

za przyjęciem uchwały w sprawie przyjęcia "Programu współpracy Gminy Miejskiej 

Człuchów z organizacjami pozarządowymi na 2025 rok"; 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja  Dowksza , Czesław  Drozd , Janina Urszula  Dudek , Henryk  Krusiński , 

Małgorzata Anna   Kucharska-Zemke, Robert Mikołaj Lewicki , Grażyna Misztal , 
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Katarzyna Lidia  Muszyńska , Kacper Ochendal, Mariusz  Przyszlak, Andrzej  Suchański 

, Aurelia Maria Taizari , Urszula Agnieszka  Trzebiatowska , Jerzy  Wołoszyn 

NIEOBECNI (1) 

Michał Piotr Koziełko 

Uchwała nr XI/50/2024 

  

 d) w sprawie  przyjęcia „Gminnego programu opieki nad zabytkami Gminy Miejskiej 

Człuchów na lata 2025 - 2028.”; (punkt zdjęto z porządku obrad) 

Opiniują: Komisja Planowania Budżetu i Infrastruktury Miejskiej 

  

 e) w sprawie uchylenia uchwały nr LIX.474.2023 Rady Miejskiej w Człuchowie z dnia 

11 grudnia 2023 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Człuchowskiemu 

na przebudowę chodnika na ul. Traugutta w Człuchowie 

Opiniują: Komisja Planowania Budżetu i Infrastruktury Miejskiej 

  

Głosowano w sprawie: 

za przyjęciem uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr LIX.474.2023 Rady Miejskiej w 

Człuchowie z dnia 11 grudnia 2023 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Człuchowskiemu na przebudowę chodnika na ul. Traugutta w Człuchowie 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja  Dowksza , Czesław  Drozd , Janina Urszula  Dudek , Henryk  Krusiński , 

Małgorzata Anna   Kucharska-Zemke, Robert Mikołaj Lewicki , Grażyna Misztal , 

Katarzyna Lidia  Muszyńska , Kacper Ochendal, Mariusz  Przyszlak, Andrzej  Suchański 

, Aurelia Maria Taizari , Urszula Agnieszka  Trzebiatowska , Jerzy  Wołoszyn 

NIEOBECNI (1) 

Michał Piotr Koziełko 

Uchwała nr XI/51/2024 
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 f) w sprawie uchylenia uchwały Nr XLII.300.2018 Rady Miejskiej w Człuchowie  z dnia 

5 września 2018 r. wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania dotacji celowej dla dzieci 

objętych opieką w żłobku, klubie dziecięcym lub przez dziennego opiekuna, w tym 

określenia kategorii dzieci na które przyznawana jest dotacja 

Opiniują: Komisja Kultury Edukacji i Sportu, Komisja Planowania Budżetu i Infrastruktury 

Miejskiej 

  

Głosowano w sprawie: 

za przyjęciem uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XLII.300.2018 Rady Miejskiej w 

Człuchowie  z dnia 5 września 2018 r. wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania 

dotacji celowej dla dzieci objętych opieką w żłobku, klubie dziecięcym lub przez 

dziennego opiekuna, w tym określenia kategorii dzieci na które przyznawana jest 

dotacja 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Alicja  Dowksza , Janina Urszula  Dudek , Henryk  Krusiński , Małgorzata Anna   

Kucharska-Zemke, Robert Mikołaj Lewicki , Grażyna Misztal , Katarzyna Lidia  

Muszyńska , Kacper Ochendal, Mariusz  Przyszlak, Andrzej  Suchański , Aurelia Maria 

Taizari , Urszula Agnieszka  Trzebiatowska , Jerzy  Wołoszyn 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Czesław  Drozd 

NIEOBECNI (1) 

Michał Piotr Koziełko 

Uchwała nr XI/52/2024 

  

 g) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

Opiniują: Komisja Planowania Budżetu i Infrastruktury Miejskiej 
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Głosowano w sprawie: 

za przyjęciem uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja  Dowksza , Czesław  Drozd , Janina Urszula  Dudek , Henryk  Krusiński , 

Małgorzata Anna   Kucharska-Zemke, Robert Mikołaj Lewicki , Grażyna Misztal , 

Katarzyna Lidia  Muszyńska , Kacper Ochendal, Mariusz  Przyszlak, Andrzej  Suchański 

, Aurelia Maria Taizari , Urszula Agnieszka  Trzebiatowska , Jerzy  Wołoszyn 

NIEOBECNI (1) 

Michał Piotr Koziełko 

Uchwała nr XI/53/2024 

  

 h) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 

Opiniują: Komisja Planowania Budżetu i Infrastruktury Miejskiej 

  

Głosowano w sprawie: 

za przyjęciem uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja  Dowksza , Czesław  Drozd , Janina Urszula  Dudek , Henryk  Krusiński , 

Małgorzata Anna   Kucharska-Zemke, Robert Mikołaj Lewicki , Grażyna Misztal , 

Katarzyna Lidia  Muszyńska , Kacper Ochendal, Mariusz  Przyszlak, Andrzej  Suchański 

, Aurelia Maria Taizari , Urszula Agnieszka  Trzebiatowska , Jerzy  Wołoszyn 

NIEOBECNI (1) 
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Michał Piotr Koziełko 

Uchwała nr XI/54/2024 

  

 i) w sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy nieruchomości  

z dotychczasowymi dzierżawcami. 

Opiniują: Komisja Planowania Budżetu i Infrastruktury Miejskiej 

  

Głosowano w sprawie: 

za przyjęciem uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów 

dzierżawy nieruchomości  z dotychczasowymi dzierżawcami. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja  Dowksza , Czesław  Drozd , Janina Urszula  Dudek , Henryk  Krusiński , 

Małgorzata Anna   Kucharska-Zemke, Robert Mikołaj Lewicki , Grażyna Misztal , 

Katarzyna Lidia  Muszyńska , Kacper Ochendal, Mariusz  Przyszlak, Andrzej  Suchański 

, Aurelia Maria Taizari , Urszula Agnieszka  Trzebiatowska , Jerzy  Wołoszyn 

NIEOBECNI (1) 

Michał Piotr Koziełko 

Uchwała nr XI/55/2024 

  

 j) w sprawie zmiany uchwały Nr LIX.468.2023 Rady Miejskiej w Człuchowie z dnia 11 

grudnia 2023 r. w sprawie usług opiekuńczych 

Opiniują: Komisja Planowania Budżetu i Infrastruktury Miejskiej 

  

Głosowano w sprawie: 

za przyjęciem uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LIX.468.2023 Rady Miejskiej w 

Człuchowie z dnia 11 grudnia 2023 r. w sprawie usług opiekuńczych 
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Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja  Dowksza , Czesław  Drozd , Janina Urszula  Dudek , Henryk  Krusiński , 

Małgorzata Anna   Kucharska-Zemke, Robert Mikołaj Lewicki , Grażyna Misztal , 

Katarzyna Lidia  Muszyńska , Kacper Ochendal, Mariusz  Przyszlak, Andrzej  Suchański 

, Aurelia Maria Taizari , Urszula Agnieszka  Trzebiatowska , Jerzy  Wołoszyn 

NIEOBECNI (1) 

Michał Piotr Koziełko 

Uchwała nr XI/56/2024 

  

5. Sprawozdanie z prac stałych komisji Rady Miejskiej 

  

6. Wolne wnioski 

  

7. Zakończenie obrad XI sesji Rady Miejskiej 

  

PROTOKÓŁ NR XI.2024 

z XI sesji Rady Miejskiej w Człuchowie z dnia 13 listopada 2024r. 

która odbyła się w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego 

w godzinach od 9.00 do 10.34 

Obecni na  sesji Rady Miejskiej w Człuchowie: 

Radni Rady Miejskiej – według listy obecności – załącznik  do niniejszego protokołu. 

Spoza Rady w sesji udział wzięli – według listy obecności - załącznik  do niniejszego protokołu. 

Zgodnie z art. 20 ust. 1 pkt. 1b Ustawy o samorządzie gminnym, obrady sesji były transmitowane 

i utrwalone za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagranie obrad jest 

udostępnione w Systemie Rada pod adresem https://tv-polska.eu/film/462138-XI-sesja-rady-

miejskiej-w-czluchowie-kadencji-2024-2029 

https://tv-polska.eu/film/462138-XI-sesja-rady-miejskiej-w-czluchowie-kadencji-2024-20
https://tv-polska.eu/film/462138-XI-sesja-rady-miejskiej-w-czluchowie-kadencji-2024-20
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Raport z przeprowadzonych głosowań jawnych, imiennych podczas XI sesji Rady Miejskiej 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Obradom przewodniczył Mariusz Przyszlak  - Przewodniczący Rady Miejskiej 

 

Ad pkt 1 

Sprawy regulaminowe 

1.a) otwarcie obrad i stwierdzenie quorum; 

Przewodniczący M. Przyszlak  otworzył obrady XI sesji Rady Miejskiej, powitał Radnych, Burmistrza wraz z 

pracownikami,  zarządził głosowanie sprawdzające obecność i stwierdził quorum, 14 radnych obecnych na 

Sali obrad. Poinformował, że w systemie e-sesja dostępny był porządek obrad, zapytał czy ktoś z obecnych 

na sali chce złożyć wniosek w sprawie zmiany w zaproponowanym porządku. 

 

W związku z problemami technicznymi Przewodniczący M. Przyszlak zarządził przerwę w obradach, po 

usunięciu usterek wznowił obrady XI sesji Rady Miejskiej. 

 

1.b) przyjęcie ewentualnych zmian w porządku obrad 

 

Burmistrz R. Szybajło,  złożył wniosek w sprawie wykreślenia z  porządku obrad sesji w punkcie 4d projektu 

uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu opieki nad zabytkami Gminy Miejskiej Człuchów na lata 

2025-2028” ze względu na fakt iż nie wpłynęła opinia do projektu od Wojewódzkiego Konserwatora 

Zabytków, a jest to dokument wymagany do uchwalenia programu. 

 

Wniosek został poddany pod głosowanie i został przyjęty 13 głosami „za”,  braku „przeciw” przy 1 

„wstrzymującym się” 

 

Przyjęty porządek obrad:  

Porządek obrad 

1. Sprawy regulaminowe 

 a) otwarcie obrad i stwierdzenie quorum; 

 b) przyjęcie ewentualnych zmian w porządku obrad 

 c) przyjęcie protokołu  z obrad   IX i X  sesji Rady Miejskiej. 

2. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał  Rady. 

3. Informacja dotycząca analizy oświadczeń majątkowych za lata 2023 i 2024 . 
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4. Przedstawienie projektów uchwał, dyskusja i uchwalenie: 

 a) w sprawie zmiany  uchwały nr  LIX.465.2023 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Miejskiej Człuchów na lata 2024-2035 

 b) zmieniająca  uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Miejskiej Człuchów na 2024 rok 

 c) w sprawie przyjęcia "Programu współpracy Gminy Miejskiej Człuchów z organizacjami pozarządowymi 

na 2025 rok"; 

 d) w sprawie uchylenia uchwały nr LIX.474.2023 Rady Miejskiej w Człuchowie z dnia 11 grudnia 2023 r. 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Człuchowskiemu na przebudowę chodnika na ul. 

Traugutta w Człuchowie 

 e) w sprawie uchylenia uchwały Nr XLII.300.2018 Rady Miejskiej w Człuchowie  z dnia 5 września 2018 r. 

wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania dotacji celowej dla dzieci objętych opieką w żłobku, klubie 

dziecięcym lub przez dziennego opiekuna, w tym określenia kategorii dzieci na które przyznawana jest 

dotacja 

 f) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

 g) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 

 h) w sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy nieruchomości  z 

dotychczasowymi dzierżawcami. 

 i) w sprawie zmiany uchwały Nr LIX.468.2023 Rady Miejskiej w Człuchowie z dnia 11 grudnia 2023 r. w 

sprawie usług opiekuńczych 

5. Sprawozdanie z prac stałych komisji Rady Miejskiej 

6. Wolne wnioski 

7. Zakończenie obrad XI sesji Rady Miejskiej 

 

1c)  przyjęcie protokołów z obrad IX i X sesji Rady Miejskiej  

Przewodniczący M. Przyszlak  stwierdził : protokoły zostały Państwu wysłane w odpowiednich terminach, 

były do wglądu także w Biurze Rady.  W związku z brakiem uwag do obu protokołów zaproponował 

przegłosowanie obu  jednocześnie.  Radni w głosowaniu jawnym imiennym jednogłośnie zatwierdzili 

protokoły z IX i X sesji  Rady Miejskiej. 

 

Ad pkt  2 

Sprawozdanie  z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady 

 Przewodniczący M. Przyszlak stwierdził, że sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie 

międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał rady był  do dyspozycji w systemie, każdy z radnych mógł 

się z nim zapoznać.   Zastępca Burmistrza przedstawił informację o realizacji inwestycji na terenie miasta w 

formie prezentacji, która jest załącznikiem do niniejszego protokołu. 

T. Kowalczyk zastępca Burmistrza omówił inwestycje miejskie: Mam zaszczyt Państwu przedstawić 

inwestycje zrealizowane w tym roku na terenie miasta Czuchowa, ale będą tu też inwestycje, które 

rozpoczęcie miały w roku 2023, a zakończenie w 2024. Mianowicie pierwszą inwestycję mamy przebudowa 
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budynku przedszkola na nowe przedszkole i nowy żłobek. Inwestycja rozpoczęta w 2023, zakończona w 

pierwszym kwartale roku 2024. Wartość tej inwestycji to kwota 8 milionów 146 tysięcy i tutaj mamy dwa 

dofinansowania. Dofinansowanie z Polskiego Ładu 5 milionów złotych i z KPO, z programu Maluch Plus 

blisko milion złotych. W ramach tego zadania powstały trzy oddziały przedszkolne i jeden oddział żłobkowy. 

Tak wygląda przedszkole w środku. Zresztą komisja rewizyjna kontrolowała tą inwestycję. Także sami 

Państwo mieliście okazję to widzieć. Budowa infrastruktury na terenie Jeziora Rychnowskiego. To zadanie 

również realizowane było w 2023, a swój finał miało w styczniu 2024. I to zadanie również było 

dofinansowane ze środków zewnętrznych, program rządowy Fundusz Polski Ład, program inwestycji 

strategicznych w kwocie 2 miliony złotych. Całe zadanie w wysokości niespełna 5 milionów złotych. 

Powstało nowych 7 apartamentów na wynajem, nowa recepcja, kuchnia polowa wraz z całym 

wyposażeniem, 10 nowych stanowisk kempingowych wyposażonych w wodę, w energię elektryczną. 

Powstał też zrzut do nieczystości płynnych z kamperów. nowe dwa boiska do piłki plażowej siatkowej, nowe 

boisko wielofunkcyjne o nawierzchni bezpiecznej. Do tego cały teren wykonany został monitoring oraz 

powstała również mała architektura. Kolejnym zadaniem była budowa dwóch domków letniskowych i 

utwardzeń również na teren nad Jeziorem Rychnowskim. To zadanie jest stricte realizowane w roku 

bieżącym. Wartość tego zadania to 4 miliony 178 tysięcy złotych, dofinansowanie 2,5 miliona. Powstały 

dwa nowe domki letniskowe, całoroczne, w pełni wyposażone. Dodatkowo wykonane zostały utwardzenia 

wszystkich dróg wewnętrznych na terenie ośrodka oraz doposażony został plac zabaw, a także wykonane 

zostało oświetlenie LED-owe całego terenu. Budowa wiaty rekreacyjnej to kolejne zadanie realizowane ze 

środków własnych. W ramach tego zadania powstała nowa wiata wykonana w konstrukcji drewnianej. 

Dodatkowo zakupione zostały ławy i stoły na około 120 osób. Wiata jest oświetlona, monitorowana i służy 

do dyspozycji praktycznie wszystkich mieszkańców Czuchowa, którzy się zgłoszą w swoją chęć wynajmu tej 

wiaty. Wymiana opraw oświetleniowych. W ramach tego zadania zostało wymienionych 88 opraw 

świetlnych na ledowe. W większości były to oprawy stylizowane na terenie zamku, ale były też to oprawy 

na terenie przedsiębiorstwa komunalnego, cmentarza, czy też PSZOK u w Kiełpinie. Wartość tego zadania 

152 tysiące, dofinansowanie blisko 120 tysięcy złotych z Rządowego Funduszu Polski Ład. Przebudowa 

sięgaczy na ulicy Leśnej i Kamiennej, zadania drogowe. Tutaj ważnym aspektem tych zadań jest to, że 

mieszkańcy sami się zgłosili, aby wykonać utwardzanie tych sięgaczy i sami sfinansowali dokumentację 

projektową, która była niezbędna do zrealizowania tego typu zadania. Ten sięgacz po lewej stronie to na 

ulicy Kamiennej, a po prawej stronie to jest ulica Leśna. Przebudowa ulicy Krótkiej, Krzyżowej i 

Żółkiewskiego jest to zadanie w trakcie realizacji i tutaj głównym celem tego zadania była poprawa korekty 

łuków na tych, na skrzyżowaniach tych ulic, a także dodatkowo wymieniliśmy nawierzchnię na kostkę 

betonową typu staro bruk trzy elementowy. Wartość zadania 234 tysiące i tutaj dofinansowanie 

przedsiębiorców w wysokości niespełna 40 tysięcy złotych właśnie do korekty łuków. Przebudowa ulicy 

Królewskiej jest to zadanie dofinansowane ze środków zewnętrznych. Termin wykonania tego zadania do 

końca lipca 2025 roku. Wykonawca realizuje to zadanie w systemie Zaprojektuj i Wybuduj. Aktualnie jest 

złożony wniosek o wydanie pozwolenia na budowę. Termin wydania tego pozwolenia wykonawca ma do 

końca stycznia 2025. Jeżeli otrzyma i warunki pogodowe na to pozwolą, to od lutego rozpoczną się prace 

budowlane. W ramach tych prac powstanie w ogóle zasięg tej ulicy Królewskiej, to jest odcinek od ulicy 

Placu Bohaterów do skrzyżowania przy kościele Świętego Jakuba. Nawierzchnia zostanie wymieniona na 

kostkę granitową ciętą promieniowaną, ciąg główny, natomiast boki, chodniki będą wykonane z bruku 
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klinkierowego. Powstaną też nowe latarnie stylizowane, zegar, tablice informacyjne, nowe nasadzenia, 

drzew, nowe donice, wieże kwiatowe i mała architektura. Kolejne zadanie przebudowa i wyposażenie sali 

widowiskowo-kinowej. Zadanie w trakcie realizacji. Aktualnie wykonawca ma już wykonane prace związane 

z wentylacją tych pomieszczeń, prace sanitarne, prace elektryczne. Trwają prace wykończeniowe już przy 

wejściu w pomieszczeniach technicznych, sanitarnych oraz na zapleczu tego kina. Natomiast w środku, w 

samym jakby sercu tego kina trwają prace związane z montażem sceny nowej oraz prace związane z 

montażem okładzin ściennych oraz sufitowych. Tak będzie wyglądała wizualizacja przygotowana przez 

projektanta kina. Będą nowe fotele w ilości około 220 sztuk, nowa wykładzina, nowe ściany, sufit, nowe 

nagłośnienie, nowy ekran. nowy projektor kinowy. Wartość tego zadania kwota 8,5 miliona, 

dofinansowanie 6 milionów złotych. Termin wykonania tego zadania wykonawca ma do końca bieżącego 

roku.  Budowa nowego boiska przy Szkole Podstawowej nr 1. zadanie w trakcie realizacji. Czekamy na 

pozwolenie na budowę. Z informacji aktualnych ma być jeszcze w tym tygodniu wydane wartość zadania 

8,5 miliona, dofinansowanie do 70 proc. z Ministerstwa Programu Olimpia. Tu mam przed Państwem nową 

wizualizację już tej hali, tak docelowo będzie wyglądać ta hala sportowa. Będzie to hala o wymiarach 20 na 

40 pole gry, czyli to będzie hala pełnowymiarowa z nawierzchnią sportową bezpieczną na legarach. 

Wykonany zostanie również łącznik do szkoły, w łączniku będą sanitariaty, szatnie, magazyny. Cała hala 

zostanie wyposażona w instalację wodną, kanalizacyjną, grzewczą centralnego ogrzewania. Będą też panele 

fotowoltaiczne na dachu, magazyny energii, pompy ciepła. Dodatkowo w ramach tego projektu zostanie 

też hala wyposażona w mobilną strzelnicę czterostanowiskową, bramki, koszykówki, będzie też scena 

rozkładana na różnego rodzaju apele czy jakieś imprezy w szkole, wykładzina ochronna na całą halę. oraz 

cały sprzęt do gimnastyki. Na terenie, na zewnątrz tego terenu, teren zostanie zagospodarowany w zieleń 

i urządzone zostaną miejsca parkingowe.  Tutaj chciałbym tylko na chwilę, nie wiem czy Państwo śledziliście 

informacje medialne na portalu Radio Weekend. Tuchomie, to jest w Województwie Pomorskim, miało 

problem właśnie z rozstrzygnięciem przetargu na tą halę. I tutaj ciekawostka taka, że w Tuchomiu wpłynęło, 

w przetargu wpłynęło 8 ofert i najniższą ofertę złożyła firma handlowo-usługowa APIBIS, Renata Baboń. To 

jest firma, która u nas docelowo miała być podwykonawcą tej firmy z Warszawy Granabud. To jest firma z 

Zakopanego. Oczywiście ona złożyła ofertę na 4 miliony 879 tysięcy złotych w Tuchomiu. Wykonawca 

wezwał ją do złożenia uzupełnień w zakresie rażąco niskiej ceny.  Wykonawca w ogóle nie odpowiedział na 

to wezwanie, w związku z czym gmina wybrała następnego wykonawcę. Jest to firma LK-Inwest ze 

Wrocławia. Ci oświadczyli, że pomylili się w obliczeniach tej ceny i zrezygnowali z podpisania umowy i prosili 

gminę, żeby ich wezwała o rażąco niską cenę. Oni wtedy tam nie wyjaśnią, żeby nie stracić wadium. Gmina 

na to nie przestała, wybrała ich, a ci złożyli sprawę do KIO i inwestycja, że tak powiem, stoi w miejscu. 

Podobny przypadek był również w starostwie powiatowym w Miechowie. Również ta firma APIBIS z 

Zakopanego złożyła najniższą ofertę. Aha, tu jeszcze przypomnę tylko, bo w Tuchomiu cena za wykonanie 

tej hali była 4 miliony 890 tysięcy, ale przypomnę, że oni mają boisko do gry 40 na 18, czyli mają halę o 

powierzchni 720 metrów kwadratowych, czyli mniejszą od naszej o około 250 metrów kwadratowych. 250, 

nie 25, tylko 250 metrów kwadratowych mają mniejszą, stąd przypuszczam, że ta cena też jest niższa. 

Natomiast w Miechowie, średnia ofert była około 10 milionów złotych, wpłynęło 6 ofert. Firma APIBIS 

złożyła ofertę na 7 milionów 619 tysięcy złotych. Również starostwo wezwało ją do uzupełnienia tej oferty 

w zakresie rażąco niskiej ceny. W ostatnim dniu, jaki mieli termin wyznaczony na złożenie wyjaśnień, złożyli 

wyjaśnienia za pięć dwunasta, podali kosztorys uproszczony, ale który dotyczył innej inwestycji, w innej 
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gminie, w innym powiecie i innej inwestycji. W związku z tym odrzucili tą ofertę, wybrali następną za kwotę 

9 milionów 862 tysiące złotych. Wykonawca nie złożył sprawy do KIO. Z takich informacji, tylko jak śledziłem 

te przetargi już po tych zmianach, jeżeli chodzi o finansowanie, tu mam gmina Stawiguda, 25 października 

było otwarcie ofert, wpłynęły trzy oferty na budowę boiska wielofunkcyjnego z zadaszeniem, średnia ofert 

około 15 milionów złotych. Urząd gminy Białe Błota, 24 października otwarcie ofert, wpłynęły dwie oferty, 

średnia ofert 13 milionów złotych. Tu mam kolejny przetarg w Rumii, dwie oferty, średnia oferta 13 

milionów złotych. W Skarszewach również wpłynęła oferta firmy APIBIS z Zakopanego na 5 milionów 869 

tysięcy złotych Natomiast trzy następne oferty były rzędu 10 milionów, 10 milionów 950 i 11,5 miliona. 

Także Państwo macie obraz jak wyglądały przetargi w innych gminach jeżeli chodzi o tą halę. Tak mniej 

więcej będzie wyglądała ta hala, tu mam przedstawioną nową wizualizację, konstrukcja z drewna 

klejonego, pokrycie ściany i dach z płyt warstwowych, przeszklenia od strony ulicy, to jest Średniej, tam 

będą też trybuny na około 40 miejsc. Zabytki, proszę Państwa. Na cmentarzu dokonaliśmy renowacji 

zabytków w ramach projektu dofinansowanego z Rządowego Funduszu Odbudowy Zabytków. Dostaliśmy 

dofinansowanie 390 tysięcy złotych, wartość zadania 428, poddanych zostało 155 sztuk nagrobków. W 

sumie było ich wykonanych więcej, nawet tam 160 sztuk. Przypomnę, że wszystkich nagrobków mamy na 

cmentarzu około 1300. Cmentarz został podzielony na 46 sektorów. Tu Państwo macie przykład po lewej 

stronie, jak wyglądał nagrobek przed naprawą, jak wygląda po. Możecie Państwo sobie tutaj ocenić wtedy, 

jakie prace zostały wykonane. Tu mam podobny przykład poddany renowacji na grobków. U góry, to zdjęcie 

po prawej stronie, jest kilka, kilkanaście nawet grobów, gdzie są zamontowane tabliczki i nie ma danych. 

Gdyby ktoś z Państwa czy ze znajomych, rodziny znał takie dane, można uzupełnić, wpisać. A poniżej to 

zdjęcie, tak są ponumerowane sektory cmentarza. Renowacja krypty grzebalnej. Na to zadanie dostaliśmy 

dofinansowanie również z Rządowego Programu Odwodowy Zabytków. 323 tysiące złotych. Całe zadanie 

329. Wkład własny tutaj zapewnił ksiądz Parafia Świętego Jakuba. Także miasto tutaj nie ponosiło żadnych 

kosztów z tytułu tego zadania. Kiedyś, wcześniej tu była kotłownia, tam gdzie stoi teraz ta trumna, tam stał 

piec, tam był wylot do góry do kościoła. Cała krypta została odrestaurowana, nowa posadzka, nowe schody 

na zewnątrz, nowe drzwi wejściowe, multimedia służy jako dodatkowa atrakcja turystyczna w naszym 

mieście. Zamek, jeżeli chodzi o zabezpieczenie i konserwację elementów zamku. Została wykonana 

rozbiórka części tarasu na dziedzińcu. Wykonane zostały nowe zadaszenia. Widoczne tutaj na zdjęciach w 

części wschodniej i południowej zabezpieczona została średniowieczna posadzka, to jest to zdjęcie po lewej 

stronie oraz odkryta i wyeksponowana studnia, którą odkryli archeolodzy. Tutaj prace trwały dwutorowo, 

firma, wykonawca zabezpieczał studnie przed zabezpieczeniem, wykonaniem zabezpieczenia. Natomiast 

archeolodzy stopniowo pogłębiali tą studnię, zeszli na głębokość. Tu mamy zdjęcie pokazane około 11 

metrów. Tutaj widać dolne dno studni wykonane już z kamienia. Nawet widać, że jest łukowy. jeszcze od 

tego zdjęcia zeszli jeszcze w granicach 50 centymetrów w dół. Studnia jest zabezpieczona, służy, oświetlona, 

służy jako dodatkowy element dla zwiedzających. Renowacja starego cmentarza. Tutaj w ramach tego 

zadania została wykonana nowa alejka wzdłuż całej nekropoli. Wykonane zostało oświetlenie wzdłuż całego 

cmentarza, remont bramy od strony ulicy Szczecińskiej, nowa brama od strony ulicy Średniej i remont 

całego ogrodzenia. Została wykonana też naprawa nagrobków właśnie znajdujących się w środku tej alejki, 

widoczne na zdjęciu po lewej stronie. Na to zadanie również mieliśmy dofinansowanie 200 tysięcy złotych. 

W tym roku wykonaliśmy też szereg dokumentacji projektowych. Niektóre z nich są w trakcie realizacji. 

Nadmienię tylko, że budowa boiska piłkarskiego nawierzchni sztucznej, to zadanie już jest wykonane. Ta 
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dokumentacja, mało tego, jest złożony wniosek o dofinansowanie. Na PSZOK również dokumentacja 

wykonana, złożony wniosek o dofinansowanie. Jeżeli chodzi o kąpielisko miejskie, dokumentacja 

projektowa jest wykonana. Na początku przyszłego roku ma być konkurs w ramach lokalnej grupy działania 

w Debrznie. To zadanie będzie głównie polegało na przystosowaniu tego kąpieliska dla osób 

niepełnosprawnych w związku z nowymi wytycznymi kąpielisk w Województwie Pomorskim. Te dwa 

ostatnie zadania są w trakcie procedury zamówień publicznych. W roku bieżących udzieliliśmy również 

dotacji dla Policji na zakup nowego samochodu, dla Komendy Powiatowej Straży Pożarnej na zakup myjki 

do masek i Ośrodka Sportu i Rekreacji na wyposażenie do nowych domków letniskowych i apartamentów. 

Łączny koszt tych wszystkich inwestycji, które Państwu tutaj przedstawiłem, to kwota rzędu 40 milionów 

100 tysięcy złotych, z czego dofinansowanie 26 milionów 810 tysięcy, jest to 66% całej łącznej kwoty. 

Szanowni Państwo, oprócz tych zadań, które Państwu przedstawiłem są też realizowane zadania, które nie 

są ujęte w budżecie Gminy Miejskiej Człuchów i tutaj chciałbym przedstawić Państwu projekt przebudowy 

budynku biblioteki dzięki bonu jakie uzyskało miasto za frekwencję w wyborach do parlamentu w 

październiku ubiegłego roku. Otrzymaliśmy pół miliona złotych na wydatkowanie na cele związane z OSP. 

W związku z tym, że swoją siedzibę OSP ma w budynku biblioteki publicznej, został ogłoszony przetarg na 

wyremontowanie części parteru i pierwszego piętra wszystkich pomieszczeń, a także pomieszczeń 

sanitarnych. To zadanie jest w trakcie realizacji. Termin zakończenia tego realizacji do końca przyszłego roku. 

tego roku. Przepraszam, roku 2024. Budowa budynku mieszkalnego wielorodzinnego w ramach Społecznej 

Inicjatywy Mieszkaniowej, zadanie w trakcie realizacji, aktualnie bryła budynku konstrukcyjnie już stoi, 

trwają prace, zamontowana jest stolarka okienna, wewnątrz trwają prace związane z instalacją elektryczną, 

instalacjami sanitarnymi, na zewnątrz wykonywane jest docieplenie tego budynku, Planowany termin 

oddania tego budynku to kwiecień roku 2025. Na terenie miasta tak, tak docelowo będzie wyglądał 

budynek przy Alei Lawendowej.  Przedstawione wizualizacje. Trwa również przebudowa przepompowni 

ścieków przy ulicy Garbarskiej. To zadanie jest w termin wykonania do końca przyszłego roku. Trwają 

zaawansowane prace. Głównym celem tej przebudowy przepompowni jest poprawa warunków pracy 

przepompowni ścieków, a także wstępnego podczyszczania tych ścieków, nim zostaną wysłane do 

oczyszczalni. A co najważniejsze dla mieszkańców i otoczenia to to, że znikną nieprzyjemne uciążliwości 

zapachowe. Szanowni Państwo, mam przyjemność też Państwu przedstawić, że nasz Człuchowski Camping, 

mogę powiedzieć, że to jest historyczna chwila, ponieważ pierwszy raz zajął pierwsze miejsce w konkursie 

Mister Camping organizowany przez Polską Federację Campingu i Karawaningu. Konkurs, w którym 

oceniane są kempingi, organizowany jest od blisko od 59 lat. Człuchów zawsze pracował się w czołówce, 

zajmował trzecie, ostatni raz było drugie miejsce, ale nigdy nie był na pierwszym miejscu. No w tym roku 

jest historyczna chwila, ponieważ zajęliśmy pierwsze miejsce. Na końcową ocenę tego kempingu, tego 

konkursu ma wpływ m.in. zagospodarowanie tego kempingu, wyposażenie, jego stan techniczny, czystość, 

estetyka, jakość obsługi turystów oraz bezpieczeństwo pobytu. Przy dokonywaniu oceny kempingu brane 

są również pod uwagę opinie turystów krajowych i zagranicznych oraz opinie prezentowane w mediach. W 

tym roku konkurs zorganizowany był pod hasłem Bezpieczny kemping I tu otrzymaliśmy tą właśnie tą 

statuetkę Bezpieczny Camping i po lewej stronie jest statuetka Mister Camping numer 80. Jednocześnie 

chciałbym też poinformować, że Burmistrz otrzymał statuetkę odznaczony Złotą Odznaką Polskiej Federacji 

Kempingu i Caravaningu w uznaniu dla zasług, dla rozwoju turystyki kempingowej w Polsce. 
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Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu 

 

 

Ad pkt 3 

Informacja dotycząca analizy oświadczeń majątkowych za lata 2023 i 2024 

 

M. Pazda, Sekretarz Miasta przedstawiła informację na temat oświadczeń majątkowych: . Rok 2024 był 

szczególnym rokiem, bo składali Państwo i radni tej kadencji i poprzedniej kadencji oświadczenia 

majątkowe na dwa miesiące przed końcem kadencji 2018-2024 według stanu na dzień 30 kwietnia. Według 

stanu na dzień 31 marca, 31 grudnia 2023, ale składane do końca kwietnia 2024 i radni nowej kadencji 

2024-2029. Oprócz tego Państwo radni, jak i kierownictwo urzędu oraz osoby wydające decyzje 

administracyjne są zobowiązane do składania oświadczeń majątkowych. Te oświadczenia majątkowe 

przekazywane są do analizy urzędom skarbowym właściwym do miejsca zamieszkania poszczególnych 

osób. Ponadto oświadczenia majątkowe Pana burmistrza i Pana przewodniczącego składane jest do 

Wojewody Pomorskiego. Wszystkie oświadczenia zostały złożone w terminie. W odniesieniu do Pana 

burmistrza, Pana przewodniczącego Wojewoda nie wniósł żadnych zastrzeżeń ani do poprzedniego 

przewodniczącego, bo też składał. Natomiast w odniesieniu do dziewięciu osób, w tym radnych i 

pracowników, Urząd Skarbowy wniósł kilka uwag. Uwagi dotyczyły w szczególności niewypełnienia 

wszystkich pozycji w oświadczeniu majątkowym, podanie dochodów zamiast pomniejszonych o przychodu 

a nie dochodu, błędnie wypełniono adres zamieszkania, takie podstawowe małe błędy, które zostały w 

trakcie analizy sprostowane, złożone korekty do Urzędu Skarbowego i w wyniku tych działań osoby zostały 

poinformowane o stwierdzonych nieprawidłowościach i brakach formalnych poprzez złożenie sprostowań. 

Sprostowania zostały przyjęte. Także żadne kary, nic nie grozi, wszystko zostało przyjęte tak, jak powinno 

być. Oprócz tego, zgodnie z przepisami ustawy o samorządzie gminnym, wszystkie oświadczenia majątkowe 

opublikowane są w Biuletynie Informacji Publicznej. 

 

Ad pkt 4 

Przedstawienie projektów uchwał, dyskusja i uchwalenie 

 
Przedstawienie, dyskusja i uchwalenie projektów przebiegało  bez dodatkowych pytań i dyskusji. 

M. Kucharska-Zemke Przewodnicząca Komisji Planowania Budżetu i Infrastruktury Miejskiej 

poinformowała, że wszystkie projekty uchwał na dzisiejszą sesję zostały  szczegółowo omówione i 

pozytywnie zaopiniowane przez członków komisji 



 

Wygenerowano za pomocą app.esesja.pl 

K. Muszyńska Przewodnicząca Komisji Kultury Edukacji i Sportu poinformowała, że projekty uchwał  

pozostające w kompetencjach merytorycznych komisji zostały omówione podczas posiedzenia i pozytywnie 

zaopiniowane przez jej członków 

 

Raport z głosowań imiennych nad poszczególnymi projektami uchwał stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu, na podstawie którego stwierdza się, że wszystkie zaproponowane w 

porządku obrad projekty uchwał zostały przez Radę Miejską w Człuchowie uchwalone. 

 

Ad pkt 5 

Sprawozdanie z prac stałych Komisji Rady Miejskiej 

M. Kucharska-Zemke, Przewodnicząca Komisji Planowania Budżetu i Infrastruktury Miejskiej 

złożyła sprawozdanie z prac komisji : Komisja Planowania Budżetu Infrastruktury Miejskiej prowadziła 

obrady w dwóch terminach. W dniu 10 października odbyło się posiedzenie Połączonych Komisji Stałych 

Rady Miejskiej w Człuchowie, na którym omawiano propozycję do projektu budżetu Gminy Miejskiej 

Człuchów na 2025 rok. Kolejne posiedzenie w dniu 6 listopada odnosiło się do analiz następujących 

zagadnień w zakresie prowadzonych obrad. W zakresie zmian dotyczących gospodarki finansowej Miasta 

Człuchów ustalono, że dochody gminy miejskiej po aktualizacji wynoszą 96,806,963 zł, wydatki ogółem 

114,896,137 zł, co w ostateczności wskazuje na wynik, że wynik budżetowy jest deficytowy i po zmianach 

wynosi 18 minus 18,089,174 zł. Przedstawione dane finansowe tym samym spełniają relację, o jakiej mowa 

w artykule 243 ust.1. Ustawy o finansach publicznych. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości, uwzględniając ich wzrost proporcjonalnie do 

estymowanego wskaźnika inflacji. Tym samym w zakresie podatków od budynków mieszkalnych stawka 

będzie wynosić 97 groszy od metra kwadratowego powierzchni użytkowej, co stanowi około 18% mniej niż 

stawki maksymalne przedstawione w obwieszczeniu Ministra Finansów w sprawie górnych granic stawek 

kwotowych, podatków i opłat lokalnych na rok 2025. W zakresie podatków od budynków związanych z 

prowadzeniem działalności gospodarczej stawka podatku będzie wynosiła 28,17 zł od metra kwadratowego 

powierzchni użytkowej i jest o ponad 20% niższa od stawek maksymalnych.  Ponadto na komisji w dniu 6 

listopada dyrektorzy jednostek organizacyjnych, tj. przedsiębiorstwa komunalnego oraz Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Społecznej zaprezentowali raport z przygotowania do sezonu zimowego. Dokonano 

również zaprezentowania przez Pana wiceburmistrza Tomasza Kowalczyka raportu informacji na temat 

realizacji inwestycji miejskich z roku 2024. Warto jest również wspomnieć, że w dniu 23 października 

uczestniczyłam jako osoba reprezentująca Gminę Miejską Człuchów w pracach Komisji Stypendialnej 

Stowarzyszenia Wspierania Rozwoju Powiatu Człuchowskiego. Z miasta Człuchowa w zakresie wniosków o 

stypendia naukowe wpłynęło łącznie 19 wniosków. 14 uczniów otrzymało stypendium w wysokości 1000 

zł, a 5 uczniów w wysokości 800 zł, każdy uczeń. W odniesieniu do stypendiów sportowych z Miasta 

Człuchów wpłynęło 19 wniosków, z czego 10 zakwalifikowało się na stypendium w wysokości 1000 zł, a 9 
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po 900 zł. Łącznie uczniowie z Miasta Człuchów otrzymali stypendia o wartości 36 100 zł. Kwota 

dofinansowania udzielona przez Gminę Miejską Człuchów to 20 000 zł. 

K. Muszyńska, Przewodnicząca Komisji Kultury Edukacji i Sportu poinformowała o pracach komisji w okresie 

międzysesyjnym: 7 listopada 2024 roku odbyło się drugie posiedzenie Komisji Kultury, Edukacji i Sportu. 

Przedmiotem komisji były dwie uchwały. Pierwsza w sprawie przyjęcia programu współpracy Gminy 

Miejskiej Człuchów z organizacjami pozarządowymi na 2025 rok, druga w sprawie uchylenia uchwały z dnia 

5 września 2018 roku, wysokości i zasad ustalania oraz rozliczenia dotacji celowej dla dzieci objętych opieką 

w żłobku, klubie dziecięcym lub przez dziennego opiekuna, w tym określenia kategorii dzieci, na które 

przyznawana jest dotacja. Obydwie uchwały zostały pozytywnie zaopiniowane przez Komisję Kultury, 

Edukacji i Sportu. Na komisji zostały również przedstawione informacje dotyczące realizacji zadań 

edukacyjnych za rok szkolny 2023-2024. Informację przedstawiła Pani Dyrektor Szkoły Podstawowej nr 1 w 

Człuchowie, Jadwiga Suchacka oraz Pani Dyrektor Przedszkola Miejskiego Jacka i Agatki, Mariola Wójcik. 

 

Ad pkt 6 

Wolne wnioski 

 

Przewodniczący M. Przyszlak poprosił o zabranie głosu radnego sejmiku wojewódzkiego A. 

Bondarenkę. Stwierdził, że  A. Bondarenko jest zawsze obecny podczas sesji Rady. 

A.Bondarenko, radny Sejmiku Województwa Pomorskiego powiedział : Faktycznie chciałbym, aby 

moja obecność na sesjach Rady Miejskiej działała obustronnie i owszem, słucham spraw związanych z 

rozwojem miasta i bardzo się z tego cieszę, że mogę tu u Państwa być. Ale też zwracam uwagę na to, że 

jestem też do Państwa dyspozycji. Jeśli są pytania związane ze sprawami, które mogę przekazać i 

zainterweniować w Urzędzie Marszałkowskim, to chętnie będę słuchał Państwa pytań i spraw związanych 

z tymi rzeczami. 
Przewodniczący M. Przyszlak: jeszcze jedna drobna prośba, też wniosek tutaj do Pana Wiceburmistrza. 

Dziękuję za graficzne przedstawienie tych inwestycji, gdyby przez Biuro Rady można do radnych wysłać tą 

grafikę, to będziemy wdzięczni. 

J. Wołoszyn : Wszyscy tak dziękują, to ja też, bo mnie potem ludzie krzykną, że nie dziękowałem do 

wiceburmistrza Tomasza Kowalczyka. Ludzie z Wiosennej i Jaśminowej prosili, żeby powiedzieć, że okey, 

pisali o lustro, jest lepiej niż miało być, także ta droga jest, w porządku już nie toną i nie uderzają tam 

samochodami, tak. Mała rzecz, brałem przy tym udział, więc się cieszymy, że to się udało szybko zrobić, 

także dziękuję bardzo. 

 

Ad pkt 6 

Zakończenie obrad XI sesji Rady Miejskiej 

 

Przewodniczący M. Przyszlak w związku z wyczerpaniem porządku obrad XI sesji Rady Miejskiej w 

Człuchowie zamknął obrady. 
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Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Człuchowie 

 

Mariusz Przyszlak 

  

 

 

Przygotował: Iwona Dragun 


